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Interrogation of the discourse of Sufi Prose in selected models of the Al- Hikam
al-Ata’iyya

Abstract

This research interrogates the Sufi prose discourse in al-Hikam al-Ata’iyya, by standing,
initially, at the limitations of the etymological and idiomatic concept of Sufism according to its
people, then its traces the development of his intellectual movement until it became a science
with its principles, rules, and etiquette that he argued within the science of jurisprudence and
intertwined with philosophy. Then focused on studying prose models from the wisdom of Ibn Ata’
Allah al-Sakandari through a stylistic approach to elucidate the Sufism meanings implicit in

them, and the linguistic and rhetorical characteristics that were unique to it.

Interrogation du discours de la prose soufie dans des modéles sélectionnés
d’Alhikam  Al-Ata’iyya

Résumé

Cette recherche interroge le discours soufi en prose dans al-Hikam al-Ata’iyya, en se tenant,
dans un premier temps, aux limites du concept étymologique et idiomatique du soufisme, Puis il
retrace le développement de son mouvement intellectuel jusqu’a ce qu’il prenne conscience de
ses principes, ses régles et son étiquette qu’il a soutenues dans la science de la jurisprudence
et s’y est entrelacés avec la philosophie. Puis s’est concentré sur [’étude des modéles de prose
de la sagesse d’Ibn Ata’ Allah al-Sakandari a travers une approche stylistique pour élucider les
significations implicites du soufisme en eux, et les caractéristiques linguistiques et rhétoriques

qui lui étaient propres
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